

للنشر الفورى

دراسة عرض غير ملزم لشراء حصة قطر ستيل في رأسمال شركة فولاذ القابضة

الدوحة، قطر – 09 أكتوبر 2024: تعلن صناعات قطر (ويُشار إليها باختصار "QI" أو "المجموعة" / ورمزها في بورصة قطر: IQCD) أن شركة فولاذ القابضة ش.م.ب. ("فولاذ") شركة زميلة لقطاع الحديد والصلب في المجموعة، قد تلقت عرضًا غير ملزم للاستحواذ على 100٪ من أسهم رأسمالها. فولاذ، التي تتخذ من البحرين مقرًا لها، مملوكة بنسبة 25% لشركة قطر للحديد والصلب (قطر ستيل) ش.م.ق.خ، وهي شركة تابعة مملوكة بالكامل لشركة صناعات قطر.

والعرض قيد الدراسة، وسيتم الكشف عن المزيد من التفاصيل في حينه.

-انتهى-

نبذة حول صناعات قطر

تأسست صناعات قطر، وهي شركة مساهمة عامة قطرية، في 19 أبريل 2003. ويتضمن نطاق أعمال الشركة التملك المباشر للحصص في الشركات التابعة و المشاريع المشتركة التالية: (1): شركة قطر ستيل "ش.م.ق"، وهي شركة تابعة ومملوكة بالكامل لصناعات قطر تعمل في إنتاج كتل الصلب وحديد التسليح (2): شركة قطر للبتروكيماويات (قابكو) ش.م.خ.ق.، وهي مشروع مشترك، تمتلك فيها صناعات قطر 80% وتعمل في إنتاج الإيثيلين والبولي إيثيلين منخفض الكثافة والكبريت (3): شركة قطر للأسمدة الكيماوية "ش.ع.م" (قافكو)، وهي شركة تابعة مملوكة بالكامل لصناعات قطر تعمل في إنتاج الأمونيا واليوريا (4): شركة قطر للإضافات البترولية المحدودة "ش.م.ق" (كفاك)، وهي مشروع مشترك، تمتلك فيها صناعات قطر 50% وتعمل في إنتاج الميثانول وثلاثي ميثايل بيوتايل الإثير.

وتدار عمليات الشركات التابعة والمشاريع المشتركة من قِبَل فرقها الإدارية، كلا فيما يخصه بصورة مستقلة.

للحصول على المزيد من المعلومات حول هذا البيان الصحفي، يرجى التواصل من خلال عنوان البريد الإلكتروني <u>iq@qatarenergy.qa،</u>، أو i<u>q.investorrelations@qatarenergy.qa</u>، أو تفضل بزيارة الموقع الإلكتروني <u>www.iq.com.qa.</u>

بيان إخلاء المسؤولية

تتدرج الشركات التي تمثلك فيها صناعات قطر (ش.م.ع.ق.) استثمارات مباشرة أو غير مباشرة ضمن الشركات ذات الكيانات المُستَظَة. في هذا البيان الصحفي، يُشار أحياتاً إلى شركة صناعات قطر بعبارة "صناعات قطر" أو كلمة "المجموعة" لدواعي الملائمة.

قد يحتوي هذا البيان الصحفي على بيانات تطلعية بشأن الأوضاع المالية ونتلج العمليات والأعمال التي تنيرها صناعات قطر. وتُحد جميع البيانات، باستثناء بيانات الحقائق التاريخية، بيانات تطلعية تتضمن تقديرات مستقبلية تستند إلى افتراضات وتوقعات في الحاضر، وتنطوي على مخاطر معلومة ومجهولة وشكوك، ما قد يودي إلى حدوث اختلاف كبير بين النتائج الفعلية أو الأداء العملي والتشغيلي أو الأحداث التي تؤثر على المجموعة وبين تلك المُعلنة أو التي قد تستنتج من هذه البيانات.

وير تبط تحقق هذه البيانات التطلعية بعدة عوامل، منها: (أ) تنبئب أسعار النفط الخام والغاز الطبيعي (ب) تغير الطلب وظروف الأسواق فيما يتعلق بمنتجات المجموعة (ج) فقدان الحصة من السوق والمنافسة داخل القطاع (د) المخاطر البيانية والكوارث الطبيعية (هـ) تغير الظروف التشريعية والمالية والكنطونية والمالية والتنظيمية (و) تغير ظروف الأسواق والظروف المالية والاقتصادية (ز) المخاطر السياسية. وبالتالي، فقد تختلف النتائج اختلافاً كبيراً عن تلك المُعلنة أو التي قد تستنتج من البيانات التطلعية الواردة هذا يونانات التطلعية الواردة هذا يهدف اليمانات التطلعية في تاريخ هذا البيان الصحفي.

لا تتحمل شركة صناعات قطر ومديريها وموظفيها ومستووليها ومستشاريها والشركات المتعقد معها ووكلانها أي مسؤولية بأي شكل من الأشكال عن أية تكاليف أو خسائر أو أثار ضارة أخرى قد تنشأ عن استخدام أو اعتماد أي جهة على أي بيان تطلعي و/أو مادة أخرى وردت هذا. ولا تعتبر صناعات قطر وشركاتها التابعة ومشاريعها المشتركة وشركاتها الشقيقة مُلزمة بأي حال من الأحوال بتحديث أو نشر تعديلات أدخلت على أي بيان تطلعي أو مادة أخرى وردت هنا ويُعرف أو لا يُعرف أنها قد تغيرت، أو أنها غير دقيقة نتيجة لورود معلومات جديدة أو أحداث مستقبلية، أو أي سبب أخر. كما لا تضمن صناعات قطر دقة البيانات التاريخية الواردة هنا.

ملاحظات عامة

تتبع السنة المحاسبية لشركة صناعات قطر التقويم الميلادي. ولا يتم إدخال أية تحديلات على السنوات الكبيسة. وتستند القيم المُعبر عنها بالدولار الأمريكي إلى السعر التالي: دولار أمريكي واحد = 6.8 ربيل قطري.

تم احتساب مبالغ بيان الدخل، بما في ذلك الإير ادات وصافي الأرباح والإنتاج وأحجام المبيعات، وعرضها الغرض هذا البيان الصحفي على أساس تناسبي، وذلك استنداً إلى حصة ملكية صناعات قطر في مشاريعها المشتركة. وعلى وجه التحديد، يتم احتساب إيرادات قطر علم المتبات على قطر للبتر وكيماويات المحدودة من الإيرادات قطرات المتبات على المستوعات على المستوعات المحدودة من الإيرادات المدرجة في البيانات المالية الفرحدة.

تعاريف

*Adjusted Free Cash Flow: تدفق نقدي حر محل، تدفق نقدي من العمليات _ إجمالي الإنفاق الرأس مالي _ أرباح الأسهم • CAGR: معدل النمو السنوي الشركب • Cash Realisation Ratio: نسبة التحقق النقدي، التحقق النقدي من العمليات | Debt to Equity • 100 x عائد أرباح الأسهم، إجمالي أرباح الأسهم، اجمالي أربح + الفوائد المدنية + المهمة الشعبة الأعارق معلى الاجتمالي الربح + الفوائد المدنية + الفوائد المدنية المعاقب والإملاك + الإستهبال الموائد والمحالي الربح + الفوائد المسافي الربح + الفوائد المسافي الربح + الفوائد المسافي المحالي المحالية الإمالية المحالية الإمالية المحالية على المحالية ا



FOR IMMEDIATE RELEASE

Non-Binding Offer for Qatar Steel's Stake in Foulath Holding

Doha, Qatar; 09 October 2024: Industries Qatar ("IQ" or "the Group"; QE Ticker: IQCD), announces that its steel segment associate, Foulath Holding B.S.C. (Foulath), has received a non-binding offer for the acquisition of 100% of its share capital. Foulath, based in Bahrain, is 25% owned by Qatar Steel Company Q.P.S.C. (Qatar Steel), a wholly-owned subsidiary of IQ.

The offer is subject to further due diligence and further details will be disclosed upon completion of the process.

-Ends-

About Industries Qatar (IQ)

Industries Qatar Q.P.S.C. was incorporated as a Qatari joint stock company on April 19, 2003. The business operations of the company comprise the direct holding of shares in the following subsidiary and joint venture companies: (i) Qatar Steel Company Q.P.S.C. ("QS"), a wholly-owned subsidiary, engaged in the manufacture and sale of steel billets and reinforcing bars; (ii) Qatar Petrochemical Company Limited QSC ("QAPCO"), a joint venture owned 80% by IQ, engaged in the production of ethylene, low-density polyethylene ("LDPE"), linear low-density polyethylene ("LDPE") and sulphur; (iii) Qatar Fertilizer Company SAQ ("QAFCO"), a subsidiary 100% owned by IQ, engaged in the manufacture of ammonia and urea; and (iv) Qatar Fuel Additives Company Limited QSC ("QAFAC"), a joint venture owned 50% by IQ, engaged in the production of methanol and methyl-tertiary-butyl-ether ("MTBE").

The operations of the subsidiary and joint ventures remain independently managed by their respective management teams.

For more information about the earnings announcement, email iq@qatarenergy.qa or visit www.iq.com.qa

DISCLAIMER

The companies in which Industries Qatar Q.P.S.C. directly and indirectly owns investments are separate entities. In this press release, "IQ" and "the Group" are sometimes used for convenience in reference to Industries Qatar Q.P.S.C.

This presentation may contain forward-looking statements concerning the financial condition, results of operations and businesses of Industries Qatar Q.P.S.C. All statements other than statements of historical fact are deemed to be forward-looking statements, being statements of future expectations that are based on current expectations and assumptions, and involve known and unknown risks and uncertainties that could cause actual results, operations and business performance or events impacting the group to differ materially from those expressed or as may be inferred from these statements.

There are a number of factors that could affect the realization of these forward-looking statements such as: (a) price fluctuations in crude oil and natural gas, (b) changes in demand or market conditions for the group's products, (c) loss of market share and industry competition, (d) environmental risks and natural disasters, (e) changes in legislative, fiscal and regulatory conditions, (f) changes in economic and financial market conditions and (g) political risks. As such, results could differ substantially from those stated, or as may be inferred from the forward-looking statements contained herein. All forward-looking statements contained in this report are made as of the date of this document.

Industries Qatar Q.P.S.C., it's Directors, officers, advisors, contractors and agents shall not be liable in any way for any costs, losses or other detrimental effects resulting or arising from the use of or reliance by any party on any forward-looking statement and / or other material contained herein. Industries Qatar Q.P.S.C., its subsidiary, joint ventures and associated companies are further in no way obliged to update or publish revisions to any forward-looking statement or any other material contained herein which may or may not be known to have changed or to be inaccurate as a result of new information, future events or any reason whatsoever. Industries Qatar Q.P.S.C. does not quarantee the accuracy of the historical statements contained herein.

GENERAL NOTES

Industries Qatar's accounting year follows the calendar year. No adjustment has been made for leap years. Values expressed in US \$'s have been translated at the rate of US \$1 = QR 3.64.

Amounts relating to income statement, including revenue, net profits, production, sales volumes, have been computed and reported for the purpose of this press release on proportionate basis, based on the share of ownership of IQ in its respective joint ventures. Specifically, Petrochemical segment's revenue is computed by taking the Group share of revenue in Qapco and Qafac. Qapco's revenue is computed by taking the share of revenue in its joint ventures namely Qatofin, QVC and QPPC. This revenue may differ from the revenues reported in the consolidated financial statements.

DEFINITIONS

Adjusted Free Cash Flow: Cash Flow From Operations - Total CAPEX - Dividends • CAGR: 5-Year Compound Annual Growth Rate • Cash Realization Ratio: Cash Flow From Operations / Net Profit x 100 • Debt to Equity: (Current Debt + Long-Term Debt) / Equity x 100 • Dividend Yield: Total Cash Dividend / Closing Market Capitalization x 100 • DRI: Direct Reduced Iron • EBITDA: Earnings Before Interest, Tax, Depreciation and Amortization calculated as (Net Profit + Interest Expense + Depreciation + Amortization) • EPS: Earnings per Share (Net Profit / Number of Ordinary Shares outstanding at the year-end) • Free Cash Flow: Cash Flow From Operations - Total CAPEX • HBI: Hot Briquetted Iron • LDPE: Low Density Poly Ethylene • LLDPE: Linear Low Density Poly Ethylene • mmBtu: Million British Thermal Units • MTPA: Metric Tons Per Annum • MTBE: Methyl Tertiary Butyl Ether • Payout Ratio: Total Cash Dividend / Net Profit x 100 • P/E: Price to Earnings (Closing market capitalization / Net Profit) • Utilization: Production Volume / Rated Capacity x 100